
Beretning Møns sportsdykkerklub 2024. 

2024 blev året med mange nye muligheder og henvendelser-nok så mange så vi har 

måtte sortere i hvad klubben kunne byde ind med. Msd er klubben der bestemt 

gerne vil være med i det hele- men vi må også erkende at det jo tager en del fritimer 

og møde op til det hele. Det er fortsat et stort ønske med flere medlemmer i 

klubben, men ud over det, har alle der havde bare 5 min. I overskud budt ind med 

viden, ideer, arbejde osv. på de mange henvendelser vi har fået lige fra 

enkeltpersoner, til de lidt større ting som også strækker sig over en længere 

tidshorisont. 

Klubben har fortsat fokus på punkter som fastholdelse af nye medlemmer, engagere 

og motivere nye som nuværende medlemmer til at byde ind med frivillige timer. Det 

kan være en udfordring, men motivationen har været i top og det afspejler sig helt 

klart på flere punkter igennem året. 

Projekt Møn Stenrev har været i gang hele året. Msd har medlemmer der deltager 

fast til møder og orientering. Det giver alle i MSD en mulighed for at følge et 

spændende projekt løbende via vores sociale medier og mail. Ud over det, er der 

lagt mange tænketimer og ikke mindst mandetimer i at filme fra alle vinkler 

undervands. Kreativitet, teamwork og ikke mindst interesse er vist ord der dækker 

meget passende her. 

Vi har ligeledes fået fine sponsorskilte op som blandt andet pryder væggen på vores 

fine klubhus. Klubben takker mange gange for vores sponsorer: Skærbæk, OK benzin 

og XL-byg i stege. 

Klubhuset har ligeledes været igennem en ufrivillig fornyelse efter stormfloden. 

Klubben blev midlertidigt tømt for alt inventar og måtte tage til takke med at 

bosætte sig i en container midlertidigt. Her skal der være en tak til Skærbæk som 

lånte deres lokaler ud til vores bestyrelsesmøde. Det er en post der naturligvis 

koster en stor sjat i lommen, så her måtte der regnes og arbejdes for at genfinde 

balancen i budgettet, på bedst mulige hvis. Klubben står nu fint igen og der har 

været lidt snak om hvordan man kunne gøre indretningen mere hyggelig og 

anvendelig. Ønsket har dog måtte dog vige fra andre spændende projekter. 

Alf og Brutalis har haft deres faste punkter på dagsordenen til bestyrelsesmøderne, 

da klubben ikke er indehaver af et større pengetræ. Det er ingen hemmelighed at to 

både i en klub som MSD koster en del og dette skal altid vejes op imod hvad klubben 



har af aktiviteter men også indtægter. Ind til videre har begge både dog hjemme i 

MSD og de er vi mange der er glade for. 

Brøndehøje har i 2024 været et meget anvendt ord og sikkert også i flere årtier 

tilbage alt afhængigt af dåbsattesten. Brøndehøje-en by der engang tilbage i tiden 

skulle have ligget på Møn og nu er forsvundet i havet. Der er sikkert andre end mig 

der kommer udefra og tænker om der nu er en der har fundet en for gammel 

julesnaps frem og indtaget denne for så at fortælle dette eventyr. MSD er ofte 

stedet hvor man altid kan få en god historie som ofte bliver bedre for hver gang den 

fortælles. 

Jeg blev dog glad for at tale med Ole i telefon, da Ole kunne afkræfte at dette ikke 

var en saga blot fra en for gammel julesnaps. Ole som har studeret og beskrevet 

denne by i artikler med mere, efterspurgte om klubben ville have tid og interesse i 

at undersøge dette, Brøndehøje Vi håber meget at det nu kan lykkedes, Ole har i 

hvert fald en konkret viden og stor interesse for dette og klubben har ivrige og ikke 

mindst dygtige medlemmer der er på opgaven. 

Nu skulle 2024 jo ikke kun være hårdt slid og arbejde. Der har atter været en masse 

fantastiske ture på og ikke mindst under havoverfladen. Vejret kan jo spænde ben 

for planen. Men uagtet vejr og vind, har der altid været anledning til pølser og brød, 

hjemmebag og masser af hyggelige stunder.  

 En gruppe vovede sig udenlands og med stor succes kom der en masse nye 

oplevelser og dyk med hjem i bagagen. Et medlem fintænkte og andre fik ideer- alt 

dette førte til et projekt omkring workshop omkring dykkerledelse og sikkerhed. 

Hjertelungeredning var som vanlig på programmet med dertil stor opbakning. 

Året fik MSD sluttet med et brag af en julefrokost og ikke mindst inspireret af det år 

der er gået. Vi glæder os alle til et 2025 med masser af nye oplevelser og et 

fællesskab hvor der er plads til alle. 

På klubbens vegne, Karina Formand 

 

 

 

 

 


